

基于可调制正交多相序列的MIMO OFDM时域信道估计

陆震1, 王勇2, 葛建华2

(1. 上海交通大学 电子信息与电气工程学院, 上海 200240; 2. 西安电子科技大学 综合业务网理论与关键技术国家重点实验室, 陕西 西安 710071)

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 2007-5-31 接受日期

摘要 提出了一种基于时域训练序列的MIMO OFDM信道估计算法. 该训练序列采用可调制正交多相序列, 其自相关性完全理想, 不同序列之间的互相关函数的绝对值是一个常数并且满足数学低门限; 信道估计器采用接收训练序列和本地训练序列的时域相关, 利用可调制正交多相序列的正交性分离多信道, 利用训练序列理想的自相关性得到精确的信道信息. 与现有多天线信道估计相比, 本算法具有实现简单和可跟踪时变信道的优点, 计算机仿真结果表明即使在低信噪比情况下也能获得良好的误码率性能.

关键词 [多输入多输出 \(MIMO\)](#) [正交频分复用 \(OFDM\)](#) [信道估计](#) [可调制正交多相序列](#)
分类号 [TN913](#)

Channel estimation for the wireless MIMO OFDM system based on modulatable orthogonal polyphase sequences

LU Zhen1, WANG Yong2, GE Jian-hua2

(1. School of Electronic, Information and Electronical Eng., Shanghai Jiaotong Univ., Shanghai 200240, China; 2. State Key Lab. of Integrated Service Networks, Xidian Univ., Xi'an 710071, China)

Abstract

Channel estimation based on training sequences in the time domain for wireless MIMO OFDM is proposed. The training sequences are modulatable orthogonal polyphase sequences. The time domain periodic autocorrelation of the sequence emanated from all the transmit antennas is completely ideal. The absolute value of the cross-correlation function between any two modulatable sequences is constant and satisfies the mathematical lower bound. The multi-channel estimator relies on correlation between the received training sequences and the locally generated training sequences. The advantages of the proposed method, over existing alternatives, are low complexity and the ability to track the time-varying channel. Simulation results show satisfactory performance even at a low SNR.

Key words [orthogonal frequency division multiplexing \(OFDM\)](#) [multiple-input multiple-output \(MIMO\)](#) [channel estimation](#) [modulatable orthogonal polyphase sequences](#)

DOI:

通讯作者

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(179KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中 包含“多输入多输出 \(MIMO\)”的 相关文章](#)
- ▶ [本文作者相关文章](#)

- [陆震](#)
- [王勇](#)
- [葛建华](#)